
نارضایتی بازیکنان از 
دریافتی 10 درصدی

 بعــد از واریــز 10 درصــد مبلــغ 
قــرارداد بــه حســاب بازیکنان رضا 
درویــش قبــل ا              ز شــروع بــازی بــا 
مــس همــراه بــا مشــاور رســانه ای 
خود به رختکن سرخ پوشــان رفت 
امــا بازیکنــان انتظــار دریافت پول 
بیشــتری داشتند و نارضایتی خود 
را به گوش مســئولان باشــگاه هم 

رســانده اند.
همیــن باعــث شــد تــا درویــش به 
آنهــا وعــده دهــد که باز هــم به آنها 
پرداختــی خواهد داشــت، اما این 
پرداختی گویا د                                           ر صورتی که انجام 
شــود، تســویه حســاب مطالبــات 
فصــل گذشــته بازیکنــان اســت. 
بازیکنــان پرســپولیس ا              ز فصــل 
گذشــته هنــوز حــدود 8 درصــد 
طلبــکار هســتند کــه 3 درصــد آن 
ســهم فدراســیون اســت و آنهــا 
5 درصــد دیگــر ا              ز ایــن باشــگاه 
دریافــت خواهند کرد. مدیرعامل 
پرســپولیس بــه بازیکنــان ایــن 
تیــم قــول داده کــه پیــش ا              ز آغــاز 
تمرینــات پس ا              ز تعطیلــی 12 روزه 
ایــن پــول بــه حســاب آنهــا واریــز 
خواهــد شــد. بــه نظــر می رســد 
بازیکنــان پرســپولیس د                                           ر صورتی 
که مطالبات فصل گذشته خود را                            
دریافــت کنند، باز هم باید منتظر 
عمــل به وعده مســئولان باشــگاه 
بــرای پرداخــت بخــش دیگــری ا              ز 
مطالبــات این فصل خــود بمانند.

 
همه خارجی ها 

رفتند غیر از ننکا
تعطیلات طولانی مدت بازی های 
لیــگ برتــر فرصــت بســیار خوبــی 
اســت تــا بازیکنــان و مربیــان 
خارجــی شــاغل در ایــران راهــی 
کشــورهای خود شــده و دیداری با 
خانواده هایشــان داشــته باشــند. 
تمرینات پرسپولیس بعد از دیدار 
مقابــل مــس کرمــان حــدود دو 
هفتــه تعطیــل شــد و خارجی های 
تیــم جمعه ایــران را تــرک کردند تا 
اســتراحت کنند و با انرژی بیشــتر 

دوبــاره بــه تهــران برگردنــد.
گئورگی گولسیانی، یورگن لوکادیا، 
شــیخ دیاباته، اوســمار ویرا و په په 
لوســادا نفراتــی بودنــد کــه جمعــه 
ایــران را تــرک کردنــد امــا جالــب 
اینجاســت کــه وســلی ننــکا مربی 
گلرهــای برزیلــی پرســپولیس در 
تهــران مانده اســت. گویــا خانواده 
ننــکا در حــال حاضــر در ایــران 
حضــور دارنــد و این مربــی برزیلی 
ترجیــح داده فعلاً در تهران بماند.
بــه نظــر می رســد فاصلــه طولانــی 
ایــران تا برزیل باعــث این تصمیم 
شــده هر چند ویرا راهی کشــورش 
شده. البته این احتمال وجود دارد 
که ننکا و خانواده اش طی روزهای 
آینــده راهــی ســفر شــوند و بعــد از 

چنــد روز به ایــران بازگردند.

 
جواب نه پرسپولیس 

به عمانی ها
ی  ا بــر ی  گل محمــد یحیــی 
آماده ســازی تیمــش در حیــن 
و  پیــش ر نــی  لا طو ت  تعطیــلا
خواســتار برگــزاری اردوی خارجــی 
از باشــگاه شــده و گفتــه شــده 
کشــورهای عمان، امارات و کویت 
گزینه هــای مدنظــر باشــگاه بــرای 

برپایــی ایــن اردو هســتند.
گفتــه می شــود از ســوی کشــور 
عمان به پرسپولیســی ها پیشنهاد 
رنمنــت  تو یــک  ر  د تــا  ه  شــد
چهارجانبه با حضور پلیس عمان، 
الســیب و یکــی دیگــر از تیم هــای 
عمانــی حضــور پیــدا کننــد کــه بــه 
نظــر می رســد ایــن پیشــنهاد بــا 
استقبال کادر فنی سرخ ها روبه رو 

نشــده اســت.
شــنیده می شــود برگــزاری اردوی 
پرســپولیس در کشــور امــارات 
محتمل تر از ســایر گزینه ها است 
و اقداماتی در همین رابطه در حال 
انجام است تا هماهنگی های لازم 

صــورت بگیرد.

 zخبر

عباس آقایی

سروش می تواند لیدر خط میانی باشد

هافبک ســابق پرســپولیس درباره شــماره 7 این تیم گفت: ســروش رفیعی 
یــک پــاس گل زیبــا به شــیخ دیاباته داد تا نشــان دهد در مســیر پیشــرفت 
اســت. ســروش به نظر من باید در پرســپولیس نقش محوری تری داشــته 
باشــد و این توانایی و پتانســیل را دارد. او نه تنها پاســور خوبی است بلکه از 
قدرت دریبلینگ خوبی هم برخوردار است و می تواند از حریفان کاشته یا 
ایســتگاهی بگیرد و قادر اســت یک لیدر در خط میانی پرســپولیس باشــد.

مصطفی قنبرپور:

این صدرنشینی مثل مسابقه دوچرخه سواری است

پیشکســوت ســرخ ها گفــت: پرســپولیس مثــل مســابقات دوچرخــه 
ســواری، پیشــتاز اســت و همــه را در کــورس ســبقت خــود می بینــد و نبایــد از 
تعقیب کننــدگان خــود غافــل شــود. باید رونــد رو به جلوی خــود را حفظ کند و 
ادامــه دهــد و حتــی بتوانــد فاصلــه خــود را با رقبا بیشــتر کنــد. تیم هایی مثل 
پرسپولیس که ساختار تیمی دارند، قطعاً باید با طراحی و برنامه ریزی ویژه و 
خاصی در شرایط آمادگی قرار بگیرند و از نظر فنی و روانشناسی آماده شوند.

بهنام طاهرزاده:

بازی با دو مهاجم کارگشا بود

مهاجم ســابق پرســپولیس در مصاحبه ای گفت: استفاده از دو مهاجم در خط 
حمله خیلی کارگشا بود. لوکادیا که فعلاً آقای گل است و دیاباته هم خوب کار 
کرد. اســتفاده از این دو مهاجم خوب باعث می شــود ۴ بازیکن دفاعی حریف 
در زمیــن خودشــان باقــی بماننــد و در حمله کم تعدادتر باشــند. همچنین تیم 
پرســپولیس بایــد بــا کارهای گروهــی و ترکیبی و حرکت بیشــتر وینگرهای چپ 

و راســت بیشــتر از قبل دو مهاجم خارجی ششــدانگ را تغذیه کند.
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 zمصاحبه

پایــان رأفــت مهاجــم ســابق پرســپولیس 
معتقد اســت حتماً اگر دیاباته به شــرایط 
آرمانی برســد در کنــار لوکادیا قرار خواهد 
گرفــت و بســته بــه شــرایط حریفــان، 
ســرمربی پرســپولیس از دو مهاجــم 
خارجی اش که شم خوبی در گلزنی دارند 

اســتفاده خواهــد کــرد.
در بازی مقابل مس کرمان چطور 

شد که دیاباته از ابتدا به بازی 
گرفته نشد؟!

مــن فکــر می کنــم شــاید دیاباتــه شــرایط 
نــود دقیقــه ای بــازی کــردن را هنــوز 
پیــدا نکــرده، بــه همیــن دلیــل ســرمربی 
پرســپولیس ترجیح داد که از او از ابتدای 
بــازی اســتفاده نکنــد. دیاباتــه در دیــدار 
مقابــل ملــوان خیلــی کــم بــازی کــرد امــا 
در بــازی مقابــل مــس کرمــان از ابتــدای 
نیمــه دوم بــه بــازی گرفته شــد. مهاجمی 
کــه بــه عنــوان مهاجــم نــوک خیلــی خوب 
بــازی می کنــد و در کنــار لوکادیــا که خیلی 

خــوب فضا ســازی و بازیســازی می کنــد 
قــادر اســت نمایش هــای خیلــی قــوی ای 
ارائــه دهــد و در نقــش گلــزن عالــی ظاهر 
شــود، با وجود این من فکر می کنم هنوز 
شــاید دیاباتــه شــرایط نــود دقیقــه بــازی 
کــردن را نــدارد، بــه همین دلیــل حتماً در 
آینــده حضــور بیشــتری را از ایــن مهاجــم 
در ترکیــب اصلــی شــاهد خواهیــم بــود.

فکر نمی کنید پرسپولیس باید با 
دو مهاجم بازی کند؟

بــازی بــا دو مهاجــم کــه فوق العاده اســت 
خصوصــاً بــرای حریفــی ماننــد مــس کــه 
دفاعــی بــازی می کــرد و عقــب کشــیده 
بــود. ایــن روش واجــب بود و موجب شــد 
تــا تیــم مــس عقب تــر بــرود و دو مهاجــم 
آنهــا هــم عقب برونــد در چنین شــرایطی 
بود که شــانس گلزنی پرسپولیس بیشتر 
شــد و پرســپولیس بــه گل برتــری در 
نیمــه دوم رســید. پرســپولیس بایــد در 
ورزشــگاه آزادی بــا دو مهاجــم بــازی کنــد 

هــر چنــد معمــولاً بــا هافبک هــا بیشــتر 
تیم هــا را می بــرد و شکســت می دهــد اما 
فعــلاً بازیکنانــی ماننــد ترابــی و صادقــی 
خودشــان را خــوب پیــدا نکردنــد و در 

شــرایط آرمانــی قــرار ندارنــد.
تعطیلات به دلیل جام جهانی به 

ضرر پرسپولیس که صدر جدول را 
در اختیار دارد تمام نخواهد شد؟

تعطیــلات خیلــی طولانــی اســت و بــه 
نظــر مــن بــه ضــرر پرسپولیســی کــه 
در بهتریــن شــرایط قــرار داشــت تمــام 
خواهــد شــد امــا بــه هــر حــال چــاره ای 
نیســت و پرســپولیس هم مجبور است 
ماننــد بقیــه تیم هــا از تصمیــم گرفتــه 
شــده تمکین کند. البته تعطیلات لیگ 
ایــران بســیار طولانــی اســت و برخــلاف 
تیم هــای اروپایــی کــه تا یــک هفته قبل 
از جام جهانی هم مسابقات شان ادامه 
پیــدا خواهــد کــرد بایــد چیــزی نزدیــک 
دو مــاه از مســابقات بــه دور باشــند کــه 

ایــن مســأله خیلی به ضرر باشــگاه های 
ایرانــی و در رأس آنهــا تیــم پرســپولیس 
کــه در صــدر جــدول حضــور دارد تمــام 

خواهــد شــد.
اما لیگ ما هم شرایطی دارد که به 

نظر تعطیلات هم خیلی به ضرر 
فوتبال ما تمام نخواهد شد؟

در حالــی کــه بازی هــا بــدون تماشــاگر 
برگــزار می شــود و درآمــد تیم هــا از ایــن 
بابــت صفــر اســت و حــق پخــش هــم 
بــه تیم هــا پرداخــت نمی شــود فوتبــال 
مــا حتــی بــا تعطیلی هــم خیلــی متضرر 
نمی شــود. بارها به این مسأله پرداخته 
شــد کــه تیم هــا بــه بخــش خصوصــی 
واگذار شــوند که عمــلاً این موضوع هم 
عملی نشد تا فوتبال ما به شکل همان 
آماتــور جلــو بــرود و به فعالیــت خودش 

ادامــه دهد.
دربی هم بعد از جام جهانی برگزار 
می شود، شرایط این بازی خاص را 

چگونه ارزیابی می کنید؟
دربــی بــه دلیل فاصله دو تیم ســرخابی 
بازی شــش امتیازی محســوب می شود 
و در تعیین صدرنشینی و حتی قهرمانی 
هــم تأثیر گــذار خواهد بــود البته این در 
حالی اســت که هواداران بیایند. در غیر 
ایــن صورت دربی هم زیبا نخواهد شــد 
و دربــی هم بدون تماشــاگر به دل هیچ 
هــواداری نمی چســبد. در شــرایطی کــه 
تماشــاگران نیاینــد انــگار بــه زور تیم ها 
بــا هــم بــازی می کننــد بــه همیــن دلیــل 
امیــدوارم زمینــه بــازی تیم هــا هــر چــه 

زودتــر فراهم شــود.
در رابطه با تیم هایی که شانس 

قهرمانی دارند چه توضیحی دارید؟
مــن فکــر می کنــم شــانس های اصلــی 
ســتقلال  ا و  لیس  پرســپو نــی  قهرما
هســتند و در کنــارش تیم هــای گل گهــر 
و ســپاهان هــم شــانس های دیگــر 

نــی هســتند. قهرما

رأفت: دربی بدون هوادار قشنگ نیست

 
در رابطه با بازی پرسپولیس مقابل 

مس کرمان چه توضیحی دارید؟
 پرســپولیس در نیمــه اول دیــدار مقابــل 
مــس کرمــان بــازی خوبــی را ارائــه نــداد 
امــا در نیمــه دوم بــا تغییــرات مثبتــی که 
در تیــم بــه وجــود آمــد و آن هــم حضــور 
دیاباتــه بــود پرســپولیس شــرایط خیلی 
خوبــی را پیــدا کــرد و بــا چندیــن حملــه 
خــوب فشــار زیــادی را روی دروازه مــس 
کرمــان بــه وجــود آوردنــد تــا روی یکــی 
از ارســال های خــوب بــا تیزهوشــی و 
فرصت طلبی دیاباته به گل برســند و در 
صــدر بماننــد که این خیلی بــا ارزش بود 

امــا جــدا از مانــدن در صدر پرســپولیس 
اشکالات فنی دارد که حتماً باید برطرف 
شــود چــون اگر ایــن کمبودهــا و نواقص 
برطرف نشــود تیم پرسپولیس در ادامه 
فصل با مشــکلات و کمبودهایی مواجه 

می شــود.
در رابطه با اشکالات تیم و 

بازیکنانش صحبت می کنید؟
 بــه نظرمــن بازیکنــان به لحــاظ بدنی در 
شــرایط خیلی خوبی قــرار ندارند و خوب 
همدیگــر را در زمیــن پیــدا نمی کننــد که 
خیلی نکته مهمی اســت. بازیکنان باید 
در فضاهــا بــه هــم پــاس بدهنــد و خوب 
همدیگر را درک کنند نکته ای که در تیم 
پرســپولیس دیــده نمی شــود و بــه نظــر 
می رسد با هم خوب هماهنگ نیستند. 
نکته ای که اگر برطرف شود پرسپولیس 

از لوکادیــا و دیاباتــه بســیار خــوب بهــره 
خواهــد بــرد و تــوان گلزنــی پرســپولیس 
بســیار ایده آل خواهد شد و با تیزهوشی 
و فرصت طلبــی کــه دو مهاجــم خارجــی 
دارنــد پرســپولیس قــادر خواهد بــود در 
فــاز گلزنــی بســیار موفــق عمــل کنــد و از 
زهــر ایــن دو مهاجــم بهترین اســتفاده را 

ببــرد و به گل برســد.
در رابطه با بازیکنان توضیحات 

دیگری هم برای ارائه دارید؟
 بلــه مــن بــه عملکرد بعضــی از بازیکنان 
پرســپولیس نقــد دارم و آن مســأله بــه 
ایــن نکتــه بــاز می گــردد کــه بعضــی از 
بازیکنــان کــه توانایــی فنی زیــادی دارند 
حتــی در حــد نصــف توانایی شــان هــم 
عمــل نمی کنند. نمونــه این موضوع هم 
مهــدی ترابــی اســت کــه از نظــر مــن بــه 

انــدازه نصــف توانایی اش هم نتوانســته 
در خدمت تیم باشد و آن را نشان دهد. 
مــن نمی دانــم این مشــکل چگونــه باید 
حــل شــود امــا امیــدوارم بــا حضــور در 
تمرینــات تیــم ملــی و احتمــالاً بــازی در 
جــام جهانی ســتاره هایی نظیــر ترابی به 

شــرایط خوبــی برســند.
پرسپولیس بعد از تعطیلات 

طولانی قادر خواهد بود به روند 
خوب خودش ادامه دهد؟

 بیشــتر از اینکه شــرایط فنی تیم را مورد 
ارزیابــی قــرار دهیــم بایــد به این مســأله 
بپردازیــم کــه گیــر پرســپولیس در حــال 
حاضــر بــه ایــن نکتــه بــاز می گــردد کــه 
باشــگاه درگیــر حرفــه ای شــدن و از ایــن 
قبیــل مســائل اســت که معلوم نیســت 
تیــم بــه آســیا بــرود و در ایــن زمینــه چــه 

شــرایطی پیــدا کنــد.
در رابطه با مسائل فنی تیم 

پرسپولیس باز هم چیزی مانده 
که بخواهید در مورد آن صحبت 

کنید؟
 بــه نظــرم تیــم هنــوز بــه ترکیــب ثابتــی 
نرســیده کــه بتواننــد همدیگــر را راحــت 
پیــدا کننــد. دیگــر مشــکل تیــم هــم 
ایــن اســت کــه بــدون هــوادار بــازی 
می کنــد نکتــه ای کــه موجــب شــده از 
لحــاظ انگیزشــی شــرایط خیلــی خوب و 
ایده آلی پیدا نکند. تیمی که بازیکنانش 
خصوصاً هافبک ها نه جنگنده هســتند 
و نه توپگیر، موضوعی که خیلی روی تیم 
خصوصــاً روی هافبک هــای تیــم تأثیــر 
منفــی می گــذارد تــا عمــلاً هافبک هــا در 
موقعیت ســازی با مشکل مواجه شوند.

صادقی: هافبک ها و فورواردهای پرسپولیس هماهنگ نیستند

ترابی نصف توانایی اش بازی نمی کند
محمــد صادقــی هافبــک اســبق پرســپولیس کــه ســابقه بــازی در جــام جهانــی 1978 آرژانتیــن را هم در کارنامه خودش دارد در رابطه با شــرایط پرســپولیس در یازده هفته ای که ســپری شــد صحبت می کند و شــرایط فنی 

تیــم را تشــریح می کند.

شرایط پرسپولیس 
بستگی به این دارد 

که چطور در تعطیلات 
روند آماده سازی اش 

را سپری کند. در 
خصوص دربی هم 
باید چند جلسه سر 

تمرین تیم محبوبم 
بروم تا شرایط فنی 

بازیکنان را از نزدیک 
ببینم و قطعاً اگر 

مسائل فنی تیم را 
ببینم بهتر می توانم 
در مورد پرسپولیس 
و شرایطش در دربی 

حرف بزنم اما اگر 
هوادار حضور پیدا 

کند حتماً دربی 
زیبایی را شاهد 

خواهیم بود

ناصر قراگزلو
روزنامه نگار

  عکس: نعیم احمدی/ ایران ورزشی


